

Sport New Brunswick Announces New Partnership with The Saint John Canada Games Foundation

May 23rd, 2024 – Fredericton, NB – Sport New Brunswick proudly announce a new partnership The Saint John Canada Games Foundation for a building capacity coaching project “ Saint John Canada Games Coach Project”.

The Saint John Canada Games Foundation has been instrumental in supporting coaches to continue their coaching development and we have identified a need for more strategic investment and greater awareness of the program in the Province of New Brunswick.

The ultimate goal of this project is to build a larger community of certified and satisfied coaches in the province, reducing the need for future coach exemption requests at the Canada Games.

Coaches play a significant role in the lives of athletes and in our communities. Unfortunately, the number of coaches has declined in recent years. The biggest challenges for many coaches and Provincial Sport Organizations (PSOs) are the costs associated with of the NCCP in-training to certification pathway, as well as the availability and accessibility of the training. Contributing to this challenge are the high expectations and stressful situations placed on coaches, which may lead to burnout or withdrawal from sport to protect psychological well-being.

“We are thrilled to join forces with The Saint John Canada Games Foundation, this will be instrumental to help grow and develop the amateur sport community in New Brunswick” says Cheryl MacDonald, Chief Executive Officer of the Sport New Brunswick.

“Our partnership with Sport New Brunswick for the Saint John Canada Games Coach Project will significantly impact coaching in New Brunswick. We look forward to working with Sport NB and to making a difference in the lives of NBers,” said Sean Darah, Vice-President, The Saint John Canada Games Foundation.

This three-year partnership will increase the support available to NB Coaches that are achieving their Competition Development NCCP pathway.



About Sport New Brunswick

Sport New Brunswick (Sport NB) is a non-profit organization dedicated to the development and promotion of the amateur sport community in New Brunswick. It is a federation that consists of 72 provincial sport organizations and other sport related organizations.

About The Saint John Canada Games Foundation

The Saint John Jeux Canada Games Foundation was established in 1986 after the conclusion of the 1985 Canada Summer Games in Saint John. This event was deemed to be one of the most successful Canada Games ever and resulted in an operating surplus. The City of Saint John and the Saint John 1985 Canada Summer Games Society Inc. chose to create this foundation as a Canadian Amateur Athletic Association (A Charitable Organization). Which would receive the surplus funds for the general benefit and development of amateur athletics in Canada.

The objective of the Saint John Jeux Canada Games Foundation, Inc. is to assist in the development of amateur sport by making financial contribution to athletes, coaches, sport organizations and education institution to assist them in the pursuit of excellence in sport, so that Canada, and New Brunswick in particular, will be well represented at the national and international level. Special emphasis will be given to developing the sports of the Canada Summer and Winter Games.

For Media inquiries and more information about the Saint John Canada Games Coach Project:

Manon Ouellette

Director, Leadership, Coaching and Culture
Sport New Brunswick



Sport Nouveau-Brunswick annonce un nouveau partenariat avec la Fondation Jeux Canada Games Saint John

Fredericton (N.-B.), le 23 mai 2024 — Sport Nouveau-Brunswick (Sport NB) a le plaisir d'annoncer un nouveau partenariat avec la Fondation Jeux Canada Games Saint John dans le cadre d'une initiative de renforcement des capacités des entraîneur.e.s – le projet des entraîneurs des Jeux du Canada de Saint John.

La Fondation Jeux Canada Games Saint John a joué un rôle déterminant en aidant les entraîneur.e.s à poursuivre leur perfectionnement, et a reconnu le besoin d'un investissement plus stratégique et d'une sensibilisation accrue au programme dans la province du Nouveau-Brunswick.

Ce projet a pour but ultime de créer une plus grande communauté d'entraîneur.e.s certifiés et satisfaits dans la province, ce qui permettrait de réduire la nécessité d'avoir recours aux demandes d'exemption pour les entraîneur.e.s aux Jeux du Canada.

Les entraîneur.e.s jouent un rôle important dans la vie des athlètes et dans nos collectivités. Malheureusement, leur nombre a diminué au cours des dernières années. Les coûts associés au cheminement de formation continue à la certification du PNCE, ainsi que la disponibilité et l'accessibilité de la formation représentent les plus grands défis pour de nombreux entraîneur.e.s et organismes provinciaux de sport (OPS). Les attentes élevées et les situations stressantes imposées aux entraîneur.e.s contribuent à ce défi, ce qui peut mener à l'épuisement professionnel ou au retrait du sport pour protéger le mieux-être psychologique.

« Nous sommes ravis de joindre nos forces à celles de la Fondation Jeux Canada Games Saint John, ce qui contribuera à la croissance et à l'essor de la communauté du sport amateur au Nouveau-Brunswick », a affirmé Cheryl MacDonald, présidente-directrice générale de Sport NB.

« Notre partenariat avec Sport NB pour le projet des entraîneurs des Jeux du Canada de Saint John aura une incidence importante sur l'entraînement au Nouveau-Brunswick. Nous avons hâte de travailler avec Sport NB et d'avoir un impact positif dans la vie des gens du Nouveau-Brunswick », a mentionné Sean Darah, vice-président de la Fondation Jeux Canada Games Saint John.

Ce partenariat triennal permettra d'accroître le soutien offert aux entraîneur.e.s du Nouveau-Brunswick qui sont sur le cheminement du développement en compétition du PNCE.



À propos de Sport Nouveau-Brunswick

Sport Nouveau-Brunswick (Sport NB) est un organisme sans but lucratif voué à l'essor et à la promotion de la communauté du sport amateur au Nouveau-Brunswick. Il s'agit d'une fédération composée de 72 organismes provinciaux de sport et d'autres organismes liés au sport.

À propos de la Fondation Jeux Canada Games Saint John

La Fondation Jeux Canada Games Saint John a été créée en 1986 à la conclusion des Jeux d'été du Canada de 1985 à Saint John. Cet événement est considéré comme l'un des plus grands succès de l'histoire des Jeux du Canada et un excédent d'exploitation en a découlé. La municipalité de Saint John et la Saint John 1985 Canada Summer Games Society Inc. ont décidé d'établir cette fondation sous forme d'association canadienne de sport amateur (organisme de bienfaisance) qui recevrait des fonds excédentaires pour le bénéfice général et l'essor du sport amateur au Canada.

La Fondation des Jeux Canada Games Saint John a pour objectif d'appuyer l'essor du sport amateur en contribuant financièrement aux athlètes, aux entraîneur.e.s, aux organismes de sport et aux établissements d'enseignement pour qu'ils puissent poursuivre l'excellence dans leur discipline et pour que le Nouveau-Brunswick et le Canada soient bien représentés à l'échelle nationale et internationale. Une attention particulière sera accordée aux sports qui ont lieu aux Jeux du Canada d'été et d'hiver.

Pour les demandes de renseignements des médias et pour avoir des renseignements sur le projet des entraîneurs des Jeux du Canada de Saint John :

Manon Ouellette

Directrice du leadership, de l'entraînement et de la culture
Sport Nouveau-Brunswick

